
 
中華民國醫用超音波學會消化系超音波講習課程(高級班) 

 
時間：112 年 6 月 10 日(星期六) 

地點：台大醫學院基礎醫學大樓 102 講堂 
 

                                                                      收費課程 

 
講員姓名 講員現職（服務單位及職稱） 

楊國卿 新光醫院 副院長 

紀廣明 高雄長庚醫院  肝膽內科主治醫師 

陳洋源 中國醫藥附設醫院  腸胃內科主治醫師 

林錫銘 林口長庚醫院 肝臟科主任 

楊培銘 台大醫院 內科部教授 

郭雨庭 臺大醫院 綜合診療部主治醫師 

董建志 臺大醫院 綜合診療部主治醫師 

 

時  間 題       目 講 師 

09:15-09:30 Registration   

09:30-10:20 1、False Images and Pitfalls in the Ultrasonic Diagnosis 楊國卿 

10:20-11:10 2、 Techniques and instruments of interventional ultrasound and fusion 

ultrasound  

紀廣明 

11:10-11:20 Coffee break  

11:20-12:10 3、Ultrasound-guided biliary drainage and ultrasound guided 

puncture/drainage in the management of intra-abdominal cystic 

lesions  

陳洋源 

12:10-13:10 Lunch  

13:10-14:00 4、 Ultrasound-guided biopsy and treatment of liver tumors 林錫銘 

14:00-14:50 5、a.Doppler and 3D ultrasound in the digestive system 

   b. Contrast enhanced ultrasound (CEUS) 

楊培銘 

14:50-15:10 Coffee break  

15:10-16:00 6、Application of endoscopic ultrasound in  the digestive system 

Endosonography guided aspiration/biopsy and drainage for the diseases 

of digestive system 

郭雨庭 

16:00-16:50 7、The role of ultrasound in inflammatory bowel disease 董建志 


